
خبر کوتاهاخبار
در جلسه شورای شهر تهران مطرح شد؛

بی قدرتی شهرداری تهران برای برخورد درحوزه ایمنی ساختمانها

رئیس محیط زیست: امیدواریم باران رحمت ببارد تا تالاب ها آبگیری شوند

دیگر آبی وجود ندارد که حق آبه ای باشد 

ارز ترجیحی سال آینده حتی برای دارو و گندم نیز حذف خواهد شد!

احتمال فاجعه ی غذایی  و دارویی!؟

با  تهران  شهرداری  شهری  خدمات  معاون 
تاکید بر عدم قدرت شهرداری تهران برای برخورد 
از  ایمنی  مقوله  گفت:  ساختمانها  ایمنی  بحث  در 
اهمیت ویژه ای برخوردار است اما شهرداری تهران 
عدم  جمله  از  بسیاری  چالشهای  با  حوزه  این  در 
قدرت برخورد در حوزه ایمنی ساختمانها روبه رو 

است.
اعضای شورای اسلامی شهر تهران در سی و 
بررسی  تهران  شهر  شورای  علنی  جلسه  پنجمین 
محلاتی  شهید  گل  بازار  در  سوزی  آتش  حادثه  
را در دستور کار خود داشتند که در همین راستا 
این  با  ارتباط  در  گزارشی  ارائه  در  بهرامی  جلال 
آتش سوزی گفت: برابر مستندات در دهه ۷۰ زمین 
این بازار از کشاورزان خریداری و  پایه گذاری بازار 
تمامی حوادث  در  انجام شد  آن محدوده  در  گلی 
در  حوادث  معمولا  گل،  بازار  این  گذشته  دهه  دو 
به فروش می رسد  تولد  اماکنی که وسایل جشن 
و کارهای غیر از گل و گیاه می کردند روی داده 

است.
وی افزود: در سال ۹۲ شهرداری تصمیم می 
گیرد در شهرک صنعتی خاوران محلی برای انتقال 
بعدها  متاسفانه  بگیرد که  نظر  در  بازار  این  کسبه 

این موضوع اجرایی نشد.
وی ادامه داد: مقوله ایمنی از اهمیت ویژه ای 
برخوردار است؛  اما ما در بخش ایمنی با چالشهای 
ایمنی،  حوزه  در  و  هستیم  رو  به  رو  بسیاری 

وزارت  مامور  یک  اندازه  به  حتی  تهران  شهرداری 
کار قدرت برخورد ندارد. دوستان ما در بحث ایمنی 
در بازار گل غرفه به غرفه آموزشهای لازم را پیشتر 
داده بودند اما متاسفانه در دوم دی ماه سال جاری 

شاهد بروز این حادثه بودیم.
در ادامه این جلسه مهدی داوری مدیر عامل 
شهرداری  ایمنی  خدمات  و  نشانی  آتش  سازمان 
آتش  بروز  جزئیات  از  گزارشی  تشریح  در  تهران 
سوزی در بازار گل شهید محلاتی گفت: این حادثه 
که  افتاد  اتفاق  حالی  در  دقیقه   ۱۴:۵۲ ساعت  در 

تقریبا  اما  داشته  وجود  بازار  در  فعالیت  هرچند 
تعطیل بوده و رفت و آمدها کم شده بود و انفجار 

سختی در پی بروز این حادثه روی داد.
وی ادامه داد: وجود خشکه فروشی و همچنین 
طریق  از  مجاز  غیر  روش  با  بادکنکها  کردن  پر 
قلمداد  گل  بازار  سوزی  آتش  عوامل  از  سیلندر 
می شود. همچنین پس از تماس با آتش نشانی به 
سرعت به نزدیکترین ایستگاه یعنی ایستگاه شماره 
۲۴ اطلاع داده می شود که در کمتر از دو دقیقه به 

محل حادثه اعزام می شود.

 وی با بیان اینکه کل عملیات اطفای حریق 
در بازده زمانی ۱۰ الی ۱۲ دقیقه انجام شده است 
افزود: عملیات اطفای حریق در بازار گل  عملیات 
پرچالشی نبوده هر چند که متاسفانه در این حادثه 
شاهد مصدوم شدن شهروندان بودیم. ضمن اینکه 
در این حادثه ۴ ایستگاه عملیات اطفای حریق را 
برعهده داشتند و ۷ نفر از شهروندانی که مصدوم 
شدند انتقال پیدا کردند که البته یکی از شهروندان 

در دم جان خود را از دست می دهد.
طی  در  سوزی  آتش   ۲۰ کرد:  تاکید  وی 
ایم که ۴  بازار گل داشته  این  سالهای گذشته در 
بزرگ محسوب  الی ۵ مورد آن آتش سوزی های 
می شود که آخرین آنها حدود سه ماه پیش در مهر 

ماه اتفاق افتاد.
وی با بیان اینکه از سال ۹۲ تا به امروز ۱۰ 
بازار گل شهید  برای  العمل  ۸ دستور  اخطاریه و 
آتش  سازمان  افزود:  است  شده  ابلاغ  محلاتی 
ساختمانهای  از  مکرر  بازدیدهای  از  پس  نشانی 
را  پرمخاطره  ساختمان   ۱۲۹ تهران  شهر 
نیز  محلاتی  شهید  گل  بازار  که  کرده  شناسایی 
چه  هر  باید  لذا  است.  بوده  ساختمانها  این  جزو 
سریعتر اقدامات لازم برای ایمنی این ساختمانها 
از شورای  ما  های  خواسته  از  یکی  و  انجام شود 
این است که تکلیف ضعف قوانین و تدوین  شهر 
را در دستور  پایتخت  برای  تر  ایمنی قوی  قانون 

کار قرار دهد.

معاون رئیس جمهور و رئیس سازمان حفاظت 
به  مسائل  از  بسیاری  در  گفت:  زیست  محیط 
آب  حوزه  مشکلات  مورد  در  رسیده ایم.  آستانه ها 
باید بگویم دیگر آبی وجود ندارد که حق آبه ای باشد
معاون رئیس جمهور و رئیس سازمان حفاظت 
به  مسائل  از  بسیاری  در  گفت:  زیست  محیط 
آب  حوزه  مشکلات  مورد  در  رسیده ایم.  آستانه ها 
حق آبه ای  که  ندارد  وجود  آبی  دیگر  بگویم  باید 

باشد.
دکتر  بزرگداشت  مراسم  در  سلاجقه  علی   
و  کشاورزی  پردیس  محل  در  که  ساعی  کریم 
گفت:  برگزارشد،  تهران  دانشگاه  طبیعی  منابع 
عالمان  روز  را می توان  دکتر ساعی  روز درگذشت 
دغدغه  که  دانست  زیست  محیط  دانشمندان  و 
که  انسانی  دارند.  را  کشور  زیست  محیط  حفظ 
تجلی خداوند را در اکوسیستم می بیند خداوند را 
با تمام وجود یافته است و نسبت به خداوند خشوع 

دارد.  معمولا انسان هایی که در حوزه محیط زیست 
فعالیت می کنند انسان هایی اندیشه ورز هستند که 
و  کشور  در  آنچه  درمورد  ولی  می بینند  را  آینده 
بین مسئولین وجود دارد، وضعیت به حد مطلوب 

نیست.
وی ادامه داد: دکتر ساعی خوب زندگی کرد 
و زود از دنیا رفت. تمام محیط بانانان و جنگلبانان 

کشور قابل تقدیر هستند و آینده را می بینند.
وی با اشاره به اینکه مجموعه منابع طبیعی و  
محیط زیست پیوسته و واحد هستند، گفت: مسائل 
محیط زیست به جایی کشیده شده که چالش های 
بسیاری در آن وجود دارد و همه این چالش ها را در 
آنها وجود  برای  توجیه  و  روزمره می بینیم  زندگی 
باید به حل مسائل بپرداریم. در زمینه  ندارد بلکه 
تمام  و...  آبی  کم  تالاب ها،  ترافیک،  هوا،  آلودگی 

مشکلات را می بینیم.
با  مردمی  و  انقلابی  دولت  در  افزود:  وی 

وجود اینکه شعار محیط زیستی داده نشد و برای 
نشد،  استفاده  زبست  محیط  از  آراء  آوری  جمع 
و  ارزنده  بسیار  برداشته می شود  گام هایی که  ولی 
مشکل گشاست. این تعهد را می دهیم که تا وقتی 
محیط  مسائل  از  یکی  حداقل  هستیم  خدمتگزار 

زیستی را رفع کنیم.
سلاجقه با اشاره به اینکه در مورد آلودگی هوا 
می شود  تشکیل  مرتب  که  شده  ایجاد  کارگروهی 
دارند،  حضور  آن  در  مختلف  ارگان های  و  وزرا  و 
گفت: در حال تصویب موضوع ۶۴ بندی هستیم و 
گام های اساسی برای حل سریع مسائل آلاینده های 
جوی کشور کارهای اساسی در حال انجام است که 
استانداران  امیدوارم  می بینیم.  را  نتیجه  آینده  در 

نیز مسائل محیط زیستی را در اولویت قرار دهند.
وی افزود: اکنون مدیری موفق است که مسائل 
ظرفیتی  دیگر  زیرا  کند  درمان  را  زیستی  محیط 
فناوری های  از  باید  و  نیست  صنعتی  توسعه  برای 

نوین به  شکل بهینه استفاده شود.
در  گفت:  آبی  کم  بحران  به  اشاره  با  وی 
بسیاری از مسائل به آستانه ها رسیده ایم. در مورد 
وجود  آبی  دیگر  بگویم  باید  آب  حوزه  مشکلات 
ندارد که حق آبه ای باشد. اما همین مقداری هم که 
وجود دارد به دنبال تعیین حق آبه ها هستیم. امسال 
رودهای کشور  مشخص  و  تالاب ها  تمام  حق آبه  
تا  ببارد  نیز  رحمت  باران  امیدواریم  شد.  ابلاغ  و  

تالاب ها آبگیری شوند.
نیروهای نخبه در  از  استفاده  بر  تاکید  با  وی 
برای  می شود  سعی  گفت:  زیستی،  محیط  مسائل 
دانشجویان محیط زیست فضای اشتغال آماده و از 
ظرفیت نیروهای اچ اس ای استفاده شود و ارگان ها 
محیط  التحصیلان  فارغ  از  استفاده  به  مکلف  را 
آینده  و  نخبه ها  می کنیم.  طبیعی  منابع  و  زیست 
زیست  محیط  مشکلات  می توانند  کشور  سازان 

کشور را حل کنند.

مسئولان سازمان برنامه و بودجه، به فاصله ای کوتاه بار دیگر با 
طبیعی اعلام کردن افزایش قیمت ها بعد از حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی و 
تاثیرگذاری هفت درصدی بر تورم کل تاکید کردند و اعلام شد که در 
سال بعد چیزی به اسم ارز ترجیحی وجود ندارد و حتی برای دارو و 

گندم اصلاح صورت خواهد گرفت.
از  تومانی  ارز ۴۲۰۰  با حذف  رابطه  در  بحث هایی که  با وجود 
اقلام اساسی وارداتی وجود داشت در نهایت ارائه لایحه بودجه ۱۴۰۱ 
نشان داد که در سال آینده دیگر خبری از تامین ارز واردات با نرخ 

ترجیحی نخواهد بود.
ارز ترجیحی از فروردین ۱۳۹۷ وارد چرخه تجاری شد و بعد از 
اینکه برای تمامی اقلام وارداتی اختصاص پیدا کرد، این رویه اصلاح و 
به تدریج لیست اقلام دریافتی کاهش یافت و حدود دو سالی است که 
فقط برای هفت قلم گندم، جو، کنجاله سویا، ذرت، روغن، دانه های 
روغنی و بخشی از دارو، تجهیزات و ملزومات پزشکی پرداخت می شود 
ولی در این فاصله حدود چهار ساله با رشد قیمت ارز در بازار و سامانه 
نیما، رانت ارز ۴۲۰۰ نیز سنگین تر شد آنهم در شرایطی که کالای 

رسیده به دست مردم منطبق با نرخ ارز دریافتی نبود.
در بودجه امسال مقرر بود دولت بعد از شش ماه نسبت به تعیین 
تکلیف ارز ۴۲۰۰ اقدام کند که گزارش های بانک مرکزی نیز نشان 
داد حدود هشت میلیارد دلاری که  برای استفاده از  این ارز تعیین 
شده بود در نیمه اول امسال به پایان رسید، از این رو بحث حذف ارز 
ترجیحی حتی برای نیمه دوم هم مطرح شد ولی ظاهرا هنوز اجرایی 

نشده است.
از سوی  که  تاکیدی  وجود  با  ارزترجیحی  جریان حذف  در  اما 
مسئولان و کارشناسان بر رانت سنگین و تبعات ادامه ارائه آن وجود 
دارد موضوع افزایش قیمت ها و تورم بعد از آن و نوع مدیریت دولت 

بعد از حذف بسیار حائز اهمیت است.
افزایش قیمت  بعد از حذف ارز ۴۲۰۰ طبیعی است

این در حالی است که چندی پیش و در نشست بودجه ۱۴۰۱ 
مسعود میرکاظمی -رئیس سازمان برنامه و بودجه- با ارائه توضیحاتی 
درباره لزوم حذف ارز ۴۲۰۰، تبعات تورمی آن را تائید و اعلام کرد 
که طبیعی است که بعد از حذف ارز ۴۲۰۰ قیمت ها بالا برود و برای 
همین هم است که دولت برنامه حمایت ریالی را در دستور کار قرار 

داده است.
نهاده های  از  یارانه  نتیجه حذف  بود که در  وی همچنین گفته 

تولید وارداتی ممکن است قیمت کالاهای مربوطه از جمله مرغ و تخم 
مرغ بالا برود که دولت می خواهد از مابه التفاوت آن استفاده کرده و 
در پنج دهک پایین پرداخت انجام دهد تا بتواند قدرت خرید بالاتری 

داشته باشد.
تورم کل تا بیش از ۷ درصد رشد می کند

اظهارات میرکاظمی در رابطه با تورم ناشی از حذف ارز ۴۲۰۰ 
برخی دستگاه ها  از سوی  که  بررسی هایی  که  داشت  این حکایت  از 
پژوهش های  و مرکز  اقتصاد  وزارت  وبودجه،  برنامه  از جمله سازمان 
مجلس صورت گرفته نشان داده است که نرخ تورم بعد از حذف ارز 
ترجیحی حدود  ۷.۶ درصد افزایش داشته باشد، اما او گفته بود که 
از سوی دیگر موجب برگشت ۶.۹ درصدی خواهد شد با این توجیه 
که با افزایش قیمت ها، پول بیشتری از بازار جمع شده و پایه پولی 

اصلاح خواهد شد.
کسی منکر گرانی بعد از حذف ارز ۴۲۰۰ نیست

در همین رابطه به تازگی پورمحمدی - معاون اقتصادی سازمان 
برنامه و بودجه- نیز طی اظهاراتی)در یک برنامه تلویزیونی( بار دیگر 
مهر تائیدی بر تورم ناشی از حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی زده و گفته که 

می تواند در مجموع حدود هفت درصدی تورم کل را افزایش دهد.
از  بعد  قیمت ها  افزایش  منکر  که هیچکس  گفته  این طور  وی 
هر  به  برود،  بالا  قیمت  که  است  طبیعی  و  نیست  ارز ۴۲۰۰  حذف 
حال با حذف ارز ترجیحی از اقلامی مانند کنجاله سویا، قرار نیست 
مرغ  و  مرغ  تخم  مانند  کالاهایی  قیمت  بلکه  شود  گران  مسکن  که 
رشد می کند که دولت هم قصد دارد در جریان این حذف مابه التفاوت 
را به دهک های پایین برگرداند؛ به طوری که یارانه به نحوی توزیع 
شود که دیگر به دست حلقه های واسطه نرسیده و مستقیم در اختیار 

مردم قرار بگیرد.
ارز ۴۲۰۰ نداریم حتی برای دارو و گندم اصلاح می شود

هم  این  به  بودجه  برنامه  سازمان  اقتصادی  معاون  اظهارات  در 
اشاره شده که در سال آینده دیگر چیزی به اسم ارز ترجیحی وجود 
ندارد و حتی در مورد گندم و دارو نیز اصلاح انجام خواهد شد،   چرا 
که دارویی که با ارز ۴۲۰۰ تامین می شود در نهایت از کشورهای دیگر 
سر درآورده است، این اعلام پورمحمدی نشان می دهد در سال ۱۴۰۱  

ارز ۴۲۰۰ دارو و گندم هم دستخوش تغییر خواهد شد.
فضای سوءاستفاده کنندگان بسته شده است؟

شاید کمتر کارشناس و مسئولی باشد که لزوم اصلاح رویه ارز 

تائید نکند، حتی دولت  ۴۲۰۰ تومانی و برچیدن بساط رانت آن را 
قبل که خود بانی ورود این ارز بود قبول داشت که باید حذف شود، 
توجه  قابل  آن  از  ناشی  یارانه  و  بازار  مدیریت  نوع  بین  این  در  ولی 
برنامه خود  آنچه درباره  تاکنون  این در حالی است که دولت  است، 
برای دوران بعد از حذف اعلام کرده به پرداخت ریالی برمی گردد که 
منابع حدود ۱۰۰ هزار میلیارد تومانی نیز در لایحه بودجه سال آینده 
برای آن پیش بینی کرده است، یارانه ای که گفته می شود بین ۹۰ تا 
۱۲۶ هزار تومان است، ولی هنوز تکلیف آن رسما مشخص نشده است.
اما در این بین درآمد ناشی از حذف ارز ۴۲۰۰ نیز مورد توجه 
ارز  به  امسال  نیاز  بودجه  و  برنامه  سازمان  رئیس  گفته  طبق  است، 
۴۲۰۰ حدود ۱۸ میلیارد دلار است، این رقم برای سال بعد با فرض 
ثابت ماندن نرخ ارز در سامانه نیما هم اختلاف قیمت حداقل ۳۵۰ 
هزار میلیارد تومانی ایجاد خواهد کرد که ۱۰۰ هزار میلیارد آن برای 
جبران اصلاح قیمت ارز و حمایت از اقشار آسیب پذیر در نظر گرفته 

شده و اینکه مابقی چطور مدیریت خواهد شد، جای سوال دارد.
یارانه  رقم  آیا  اینکه  جمله  از  است  مطرح  هم  دیگری  مسایل 
تعیین شده می تواند پاسخگوی افزایش قیمت  کالاهای مصرفی و مواد 
غذایی مورد نیاز مردم باشد؟ یا اینکه وقتی به گفته مسئولان اکنون 
بازار  نرخ  با  نوعی  به  قیمت ها  و  ندارد  بازار وجود  در  ارز ۴۲۰۰  هم 
آن  تورمی حذف  تبعات  از  بخشی  بنابراین  می رسد،  مردم  به دست 
می تواند ناشی از جولان سوءاستفاده کنندگان از جو روانی حذف ارز 
۴۲۰۰ در اقلام مصرفی مردم باشد، آیا دولت و دستگاه های نظارتی 

برنامه ای برای برچیدن و کنترل این بساط دارند؟

سخنگوی سازمان انتقال خون اعلام کرد:
اهدای خون بیش از یک میلیون و ۵۳۳ 

هزار ایرانی از نوروز تا یلدای ۱۴۰۰
یک میلیون و ۸۹۶ هزار و ۱۰۶ ایرانی در ۹ 
ماه اخیر و از اول فروردین تا شب یلدای ۱۴۰۰ 
با هدف نجات جان بیماران به مراکز اهدای خون 

سراسر کشور مراجعه کرده اند.
به گزارش امتیاز؛ دکتر بشیر حاجی بیگی 
جان  نجات  به  مند  علاقه  جمع  این  از  افزود: 
بیماران که به مراکز اهدای خون در ۳۱ استان 
کشور مراجعه کردند، یک میلیون و ۵۳۳ هزار و 
۵۸۲ نفر موفق به اهدای خون شدند که این آمار 
نسبت به وضعیت مشابه زمانی در سال گذشته با 

رشد بیش از ۷ درصد همراه بوده است.
انتقال خون اضافه کرد:  سخنگوی سازمان 
استان تهران با بیش از ۲۴۶ هزار اهدای خون، 
بیشترین آمار اهدای خون در کل کشور را دارد و 
بعد از آن، استان فارس با ۱۱۶ هزار اهدای خون، 
استان خراسان رضوی با ۱۰۷ هزار اهدای خون، 
استان اصفهان با ۹۷ هزار اهدای خون و استان 
بیشترین  خون،  اهدای  هزار   ۹۵ با  مازندران 
در  استان ها  تفکیک  به  را  مردم  مشارکت های 
درمانی  مراکز  و  بیماران  نیاز  مورد  خون  تامین 

داشته اند.
یزد،  سمنان،  استان های  داد:  ادامه  وی 
گلستان، قم و مازندران به عنوان استان های برتر 
خون  مستمر  اهداکنندگان  مشارکت  میزان  در 
نسبت به آمار کلی اهدای خون در استان هایشان 
از  درصد   ۷۱ از  بیش  که  نحوی  به  می باشند؛ 
را کسانی  استان سمنان  اهداکنندگان در  جمع 
تشکیل داده اند که اهداکننده مستمر هستند و 
حداقل سالی دوبار به صف داوطلبان اهدای خون 
می پیوندند و این آمار در استان یزد بیش از ۶۵ 
درصد، در استان گلستان بیش از ۶۳ درصد، در 
استان قم بیش از ۶۲ درصد و در استان مازندران 

نیز بیش از ۶۱ درصد است.
بهداشت،  وزارت  عمومی  روابط  اعلام  بنابر 
 ۴۶ و   ۴ سهم  به  اشاره  با  بیگی  حاجی  بشیر 
اهدای خون  کلی  آمار  در  بانوان  درصدی  صدم 
با سهم  لرستان  استان  کرد:  نشان  کشور خاطر 
بیشترین  بانوان  خون  اهدای  درصدی   ۹ حدود 
و  ایثارگرایانه  کار  این  در  بانوان  مشارکت  آمار 
استان های سراسر کشور  بین  در  را  نجات بخش 
دارد و سیستان و بلوچستان، کردستان، قزوین، 
خراسان  و  جنوبی  خراسان  مرکزی،  گلستان، 
شمالی در رتبه های بعدی استان های برتر از نظر 

شاخص اهدای خون بانوان قرار دارند.
پایان  در  خون  انتقال  سازمان  سخنگوی 
اخیر  ماه   ۹ در  ایرانی  و ۴۷۳  هزار  گفت: ۲۲۳ 
خون  اهدای  مراکز  به  بار  اولین  برای  امسال 
آمار  از  درصد   ۱۵ از  بیش  که  کردند  مراجعه 
کل اهداکنندگان خون است و به خاطر جمعیت 
جوانی که برای اولین بار به صف داوطلبان اهدای 
حضور  استمرار  با  امیدواریم  می پیوندند،  خون 
و جایگزین  نسل جدید  تولد  عزیزان شاهد  این 
بالا و  برای نسل اهداکنندگان خون که به سن 
معافیت از اهدای خون رسیده اند، باشیم؛ چرا که 
بازه سنی اهداکنندگان خون از ۱۸ تا ۶۰ سال 
 ۶۵ تا  حداکثر  مستمر  اهداکنندگان  و  می باشد 
خون  اهداکنندگان  جمع  در  می توانند  سالگی 

باشند.

چمران در جمع خبرنگاران:
بزرگراه یادگار امام )ره( باید تکمیل شود

لزوم  بر  تهران  اسلامی شهر  رئیس شورای 
تکمیل بزرگراه یادگار امام )ره( و حل مشکلات 

منطقه ۹ پایتخت تاکید کرد.
سه  روز  جلسه  پایان  در  چمران  مهدی 
خبرنگاران  جمع  در  تهران  شهر  شورای  شنبه 
درباره مشکلات منطقه ۹ پایتخت گفت: تکمیل 
بزرگراه یادگار امام به صورت جدی پیگری شود 

و شهرداری باید در این زمینه اقدام کند.
وی افزود: پیشنهاد ما ایجاد سه لاین برای 
به  مستقیماً  قسمت  یک  تا  است  بزرگراه  این 
بزرگراه خلیج فارس مرتبط و یک لاین به میدان 

فتح و جاده ساوه منتهی شود.
صورت  به  دیگر  لاین  کرد:  بیان  چمران 
هر  که  شود  می  مرتبط  دی   ۹ میدان  به  بلوار 
سه کارگشا هستند و متاسفانه نیمه تمام مانده 
و  نشده  شروع  اصلًا  طرح  این  واقع  در  و  است 
این موضوع  نیز  قبل  باید طراحی شود. ۴ سال 
پیشنهاد شد اما اصلًا طراحی نشد. رئیس شورای 
باید تمامی دستگاه های  بیان کرد:  شهر تهران 
مسئول برای رسیدگی به وضعیت این بازار گل 
به علاوه  به آن رسیدگی کنند.  و  مذاکره کرده 
باید مشاغل پر خطر و غیر مرتبط با گل فروشی 
ها در این بازار ساماندهی شوند.وی افزود: حتی 
اگر ضرورت بازسازی این فضا هست، باید اصناف 
ایجاد  با  و  شوند  منتقل  دیگری  مکان  به  موقتاً 
بازگردند.چمران  مکان  این  به  دیگر  بار  ایمنی 
این موضوع در صورتی است  البته  تصریح کرد: 
که قرار بر باقی ماندن اصناف این بازار در همین 
مکان باشد اما اگر قرار است که محل بازار گل 
شده  قبلًا  نیز  فکر  این  که  کند  تغییر  محلاتی 
غرفه  صاحبان  و  مسئولین  با حضور  باید  است، 
ها پیگیری و تصمیم گیری شود. وی بیان کرد: 
از  قبل  باید  اما  شود  می  افتتاح  حتماً  پلاسکو 
شرایط  و  شود  بازدید  ساختمان  این  از  افتتاح 
ایمنی لازم و ضوابط آتش نشانی در آن تکمیل 

شود.
رئیس شورای شهر تهران در پاسخ به این سوال 
که قرار بود پاساژ پروانه به عنوان پارکینگ کمکی 
پلاسکو در نظر گرفته شود، گفت: منتظر حل مسائل 
بین پاساژ پروانه و بنیاد مستضعفان هستیم تا روند 

ایجاد پارکینگ در این فضا حل شود.

 دیدار شهردار منطقه ۱۵ با خانواده 
معظم شهید محمدمهدی نقی ای 

 سیدمهدی صباغ شهردار منطقه  ۱۵ در 
و  یاد  ای؛  نقی  شهید  والامقام  خانواده  با  دیدار 

خاطره شهدای دفاع مقدس را گرامی داشت.
 به گزارش امتیاز، صباغ در ابتدای برنامه 
پیش  شمالی،  افسریه  محله  در  میدانی  حضور 
مسائل  به  رسیدگی  و  خدمت  میز  برپایی  از 
ای  نقی  شهید  منزل  در  محله،  این  شهروندان 
حاضر شد و گفت: با این دیدار ها ضمن کسب 
فیض از گذشت شهدا و صبر و شکیبایی خانواده 
آنان، انرژی مضاعفی برای رسیدگی به امور محله 
می گیریم.  صباغ ضمن گفت و گو با پدر و مادر 
با خانواده شهدا،  شهید خاطر نشان کرد: دیدار 
ادای دین به مقام والای شهید و تقویت روحیه 
بنابراین  است.  مسئولین  برای  خدمتگزاری 
ذکر  با  حاضران  دیدار،  این  پایان  در  گزارش، 
گزارش  این  داشتند.  گرامی  را  شهدا  یاد  فاتحه 
و  اجتماعی  معاون  دیدار  این  در  حاکیست، 
فرهنگی، مسئول امور ایثارگران منطقه، شهردار 
ناحیه پنج ودبیر شورایاری محله افسریه شمالی؛ 
ذکر  شایان  کردند.  همراهی  را  منطقه  شهردار 
 ۶۴ سال  در  ای  نقی  محمدمهدی  است، شهید 
طی عملیات والفجر در منطقه فاو به درجه رفیع 
شهدای  گلزار  در  وی  پیکر  و  شد  نائل  شهادت 

بهشت زهرا)س( آرام گرفته است.

با نمایش خودروهای اسپرت، کلاسیک، آفرود و لوکس
برپایی همایش کشوری خودرویی در 

بوستان بزرگ ولایت
همایش کشوری خودرویی با قابلیت نمایش 
نمادین ۵ هزار خودرو در بوستان بزرگ ولایت 

برگزار می شود.
مهدی هدایت شهردار  امتیاز،  به گزارش 
همایش  این  گفت:  خبر  این  اعلام  با  منطقه 
روزجمعه دهم دی ماه از ساعت ۱۰ صبح لغایت 
به  شهربانو  مجموعه  روبروی  پارکینگ  در   ۱۶
کلاسیک،  اسپرت،  خودروهای  نمایش  منظور 
عموم  پذیرای  و  شده  برپا  لوکس  و  آفرود 
شهروندان است.او  جلوگیری از ناهنجاری های 
اجتماعی و ساماندهی جوانانی که درسطح شهر 
باعث بوجود آوردن مشکلات ترافیکی می شوند 
از اهداف مهم اجرای همایش کشوری خودرویی 
اعلام کرد و افزود: با برپایی این همایش ضمن 
نحوه  خصوص  در  فرهنگی  های  آموزش  ارایه 
زمینه  ها،  جاده  یا  شهر  در  ایمن  رانندگی 
آشنایی جوانان با کارگروهی و تیمی،  آشنایی با 
شرکتهایی که در زمینه خودرویی فعال هستند 
براین  شود.علاوه  می  فراهم  زایی  اشتغال  نیز  و 
جذب جوانان در کمیته های کانون اتومبیلرانی 
و جهانگردی جمهوری اسلامی ایران برای ارائه 
از  آموزشی  و  اجتماعی  فرهنگی،  های  برنامه 
اتومبیلرانی  دیگر اهداف اصلی همایش کشوری 
برپایی  این مسئول  به گفته  محسوب می شود. 
مطرح شده  موارد  با حفظ  ها  همایش  نوع  این 
می تواند بعنوان یک پروژه فرهنگی بزرگ برای 
جوانان در سطح کشور ساماندهی و اجرایی شود.
به  لازم  رسانی  اطلاع  کرد:  خاطرنشان  هدایت 
منظور شرکت و حضور در این همایش از طریق 
مجازی  فضاهای  و  منطقه  سطح  در  بنر  نصب 

صورت گرفته است.

بررسی، احصاء و تعریف پروژه های 
توسعه محله ای منطقه۲۱ در سال ۱۴۰۱

انسانی  سرمایه  و  ریزی  برنامه  معاون 
منطقه۲۱ از برگزاری جلساتی متعدد هم اندیشی 
پروژه های  تعریف  و  احصاء  بررسی،  درخصوص 
توسعه محله ای ورودی غربی پایتخت در سال 

آینده خبر داد.
درخصوص  جلساتی  امتیاز،  گزارش  به 
بررسی، احصاء و تعریف پروژه های توسعه محله 
ای در سال ۱۴۰۱ با حضور معاون برنامه ریزی 
و سرمایه انسانی، شهرداران نواحی و رئیس اداره 
برنامه و بودجه این منطقه برگزار شد.جواد زارعی 
انسانی منطقه۲۱  برنامه ریزی و سرمایه  معاون 
در این باره گفت: مقرر شده تا شهرداري تهران 
در کنار پروژه هاي کلان و بزرگ مقیاس منطقه 
محوري،  محله  رویکرد  با  اي؛  فرامنطقه  و  اي 
سهم قابل توجهي از بودجه خود را جهت ارتقای 
در  آرامش  ایجاد  شهر،  پذیری  زیست  سطح 
تعالی  و  رشد  اجتماعی،  مشارکت  میزان  شهر، 
با اصالت  شهروندان و تحقق شهری پیشرفته و 
دارای هویت ایرانی-اسلامی به پروژه هاي توسعه 
محله اي و حل مشکلات عیني و معین محلات 
شهر تهران اختصاص دهد. این مقام مسئول در 
اندیشی  این جلسات هم  افزود:  همین خصوص 
در  بالا  به  پایین  ریزی  برنامه  تحکیم  منظور  به 
مناسب جهت  بسترهای  ایجاد  و  محلات  سطح 
ذی  و  ارکان  شهروندان،  حداکثری  مشارکت 
نفعان در اداره شهر؛ دخیل ساختن شهروندان در 
تصمیم گیری ها؛ توجه به روحیه و عزم جهادی 
در پیشبرد امور اجرایی به منظور افزایش اعتماد 
محلات  در  منابع  تخصیص  شهروندان؛  عمومی 
و  امکانات  پذیری  دسترسی  و  برخوردار  کم 
خدمات برای تمامی شهروندان برگزار می گردند.

ساماندهی تابلوهای غیرمجاز اصناف در 
شمال شرق تهران

زیست  محیط  و  شهری  خدمات  معاون 
شهرداری منطقه۴ گفت : همزمان با اجرای طرح 
غیرمجاز  تابلوهای  ساماندهی  شهر  نگهداشت 

اصناف در دستور کار قرار گرفت.
به گزارش امتیاز، »رضا معلم« در این باره 
گفت: در ادامه طرح نگهداشت شهر طی پایش های 
به عمل آمده در سطح محله ها  و تعدد تابلوهای 
غیر مجاز در محور  بزرگراه سردار شهید سلیمانی 
زیباسازی،  سازمان  اجرائی  عوامل  همکاری  با  و 
تابلوهای غیر مجاز منصوبه بر نمای ساختمان ها 
شهید  بزرگراه  تا  خوشوقت  خیابان  حدفاصل  در 
باقری جمع آوری شد.او ادامه داد: در این خصوص 
طی صدور اخطاریه به مالکین و عدم اقدام مثبته 
از سوی ایشان و به منظور کاهش نابسامانی های 
بصری و ساماندهی تابلوها، حدودا ۷۰ تابلوی غیر 

مجاز جمع آوری شد.

خطر ریزش کوه های شمال تهران در زلزله

ایران سومین کشور جهان از نظر تعداد زلزله
معاون پیشگیری و کاهش خطر سازمان پیشگیری و مدیریت بحران 
شهر تهران خطر ریزش کوه ها در زلزله تهران را محتمل دانست و گفت:  
ما در برخی مناطق مخصوصا شمال تهران ریزش سنگ و زمین لغزش 

را خواهیم داشت.
سید مجتبی حسینی در وبینار تخصصی »اهم اقدامات کاهش خطر 
در شهرتهران« که در سازمان پیشگیری و مدیریت بحران شهر تهران 
برگزار شد، گفت:  بررسی زلزله ها از سال ۱۹۰۰ تا ۲۰۱۶ نشان می دهد 
که کشور ما هم از نظر تعداد زلزله ها و هم از نظر کشته ها و زخمی ها رتبه 
بالایی دارد؛ به طوری که در بحث تعداد زلزله ها جزو رنکینگ سوم هستیم 
و در تعداد کشته ها نیز در رنکینگ ششم هستیم که این نشان می دهد 
هم در نقشه خطر هستیم و هم آسیب پذیریم و زلزله باعث خسارات مالی 
شدید و از دست دادن هموطنان عزیزمان شده است. وی به بیان برخی از 
مناطق متاثر از زلزله در تهران پرداخت و گفت:  در تهران مناطق مختلفی 
در سال های قبل تحت اثر زلزله بودند و خسارات داشتند. ری در سال های 
پیش از میلاد و در سال های ۷۴۳، ۸۵۵، ۸۶۴ و ۹۵۸ لرزش های شدیدی 
داشته که ۷.۷ ریشتر هم برای آن ثبت شده است. در دماوند هم چنین 

لرزه هایی ثبت شده است، دماوند در سال۱۶۶۵ با شدت ۶.۵ ریشتر، در 
سال ۱۸۱۵ باشدت  ۶.۵ ریشتر و در سال ۱۸۳۰ نیز با شدت  ۷.۱ ریشتر 
لرزیده است. حسینی افزود:  در سال های  ۲۰۱۷ و ۲۰۲۰ هم ما شاهد 
زلزله های دماوند و ملارد بودیم که این دو زلزله در تهران احساس شد 
اما خرابی آنچنانی نداشت. این می تواند به عنوان یک زنگ خطر باشد و 

هرکدام از این زلزله ها می توانست شهر را با بحران روبه رو کند.
به گفته وی، در تهران هم مانند آنچه که در زلزله جنوب کشور رخ 
داد قابل پیش بینی است. خطر ریزش کوه ها در زلزله تهران محتمل است 
اما ما در برخی مناطق مخصوصا شمال تهران ریزش سنگ و زمین لغزش 
را خواهیم داشت.معاون پیشگیری و کاهش خطر سازمان پیشگیری و 
مدیریت بحران شهر تهران درباره بهسازی لرزه ای نسبی نیز اظهارکرد:  
مردم می توانند از طریق پروانه ای که در نظر گرفته شد، با یک مبلغی 
کمتر از هزینه نوسازی نسبت به ایمن سازی منزل خود اقدام کنند، در 

این خصوص از دولت هم کمک خواستیم.
وی درباره ارتباط پایدار در بحران نیز گفت:  ما حتما باید در زمان 
بحران یک شبکه مجزای ارتباطی در نظر بگیریم که تمام سنسورهای ما 

از آن سامانه استفاده کرده و مدیران بحران نیز در صورت از دست رفتن 
شبکه ها کارشان را انجام دهد. در حال حاضر ۲۵ دکل داریم که باید تعداد 
آن به ۱۲۰دکل برسد.وی با بیان اینکه مدیریت بحران پس از زلزله برای 
شهری مانند تهران کار عظیمی است، اظهارکرد:  نمی دانیم که زلزله تهران 
قرار است چه روزی یا چه ساعتی رخ دهد، نباید فکر کنیم اگر زلزله در 
روز رخ دهد حتما تلفات آن کمتر خواهد شد. عامل اصلی تلفات در زلزله 
ساختمان ها هستند و این زلزله نیست که باعث مرگ انسان ها می شود و 
بلکه باید ساختمان ها ایمن سازی می شدند تا در برابر زلزله دوام بیاورند. 
معاون پیشگیری و کاهش خطر سازمان پیشگیری و مدیریت بحران شهر 
تهران با بیان اینکه زلزله یک خطر اصلی برای شهر تهران است، اظهارکرد:  
در مورد سامانه هشدار سریع زلزله در تهران ما ۲۶ ایستگاه فعال داریم و 
بحث عملیاتی و اجرای آن پیش رفته است. ابتدا چهار نقطه با همکاری 
جایکا عملیاتی شد و پس از آن ۲۲ ایستگاه دیگر اضافه کردیم که در 
مجموع ۲۶ ایستگاه فعال داریم. این ایستگاه ها در اطراف تهران بوده و 
دارای برق شهری، خورشیدی  و باطری هستند. هم با مودم و سیمکارت 

و هم از طریق اموال رادیویی نیز امکان برقراری ارتباط با آن وجود دارد.
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